
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/10216.

Benyújtás dátuma: 2020-04-21 15:05

Parlex azonosító: 1KKBPC1A0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Gurmai Zita (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kezdeményezik-e a vállalkozások kamarai díjfizetési 
kötelezettségének felfüggesztését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

"Ilyen  nehéz  időkben  a  vállalkozóknak  is  minden  fillér  számít"  -  jelentette  ki  a  Budapesti
Kereskedelmi  és  Iparkamara.  A koronavírus-járvány  gazdasági  hatásai  rendkívül  súlyosak  már
most,  a  fővárosi  vállalkozások  harmada  szinte  teljesen  leállt  a  sajtóhírek  szerint.  Éppen  ezért
minden anyagi könnyebbség sokat számít az érintetteknek, emiatt az éves kamarai regisztrációs díj
elengedése,  illetve  visszatérítése  is  segítséget  jelentene.  Parragh  László,  az  országos  szervezet
elnöke még március végén úgy nyilatkozott  az MTI-nek: „tekintettel  a járványügyi  helyzetre,  a
köztestület elfogadja a kötelezettség későbbi teljesítését is". Pontos határidőt azonban nem említett
arra vonatkozóan, hogy meddig várnak a regisztrációs díj teljesítésével.

A  vállalkozások  többsége  válság  idején  „egyszerű  sarcnak”  minősíti  e  díjat,  amiért  szinte
semmilyen ellenszolgáltatást nem kap. A díj elfogadottságát nem emelte, hogy Parragh elnök úr
szerint „nem tudnak mint kezdeni” a munkájukat, megrendeléseiket elveszítőkkel.

A bejelentések  arra  engednek  következtetni,  hogy a  kamara  nem hajlandó  -  még  ilyen  nehéz
időkben sem - lemondani az éves díjról. A kifejtettekre tekintettel kérdezem:

1.  Elrendeli-e  a  Kormány,  hogy  a  veszélyhelyzet  évében  ne  kelljen  kamarai  díjat  fizetnie  a
vállalkozásoknak?

2. Elrendeli-e a Kormány, hogy a már befizetett díjakat a kamara utalja vissza a vállalkozásoknak?

Tisztelettel várom válaszát.


